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Příští číslo vyjde 10. prosince

V neděli 19. září byla za účasti občanů města
a hostů, celkem asi 300 osob, slavnostně předána
stavba „rekonstrukce židovské čtvrti“. 

O historii židovského osídlení informovala paní
Eliška Škrobová. V Židovské čtvrti bydlelo až 1150
Židů, kteří tvořili v 1. polovině 19. století více než
50% obyvatelstva města Rousínova. 

Židovskou obec zastoupil pan Jaroslav Klenovský,
který poděkoval městu za starostlivost o tuto část
města. 

Židovská čtvrť, přesto, že je velmi frekventovaná –
prochází a projíždí jí všichni, kteří jdou do

Rousínovce a Kroužku – byla nejzanedbanější částí
v Rousínově. Vzhledem k rozsahu potřebných úprav
nikdy nemělo Město dostatek peněz na generální
opravu. A nikdy by dostatek peněz nemělo. A tak
tady byl stále středověk.  

Naštěstí se objevily evropské fondy, paní Viera
Končitá a Vladimír Gašpar. S paní starostkou
Končitou a její obcí Podbranč jsme již realizovali
projekt oprav barokních soch v Rousínově a projek-
tovou dokumentaci na vodovod na Podbranči na
Slovensku. Na poslední chvíli jsme zkusili podat
 žádost na rekonstrukci židovské čtvrti v Rousínově
a rekonstrukci hradu Branč na Slovensku do „Pro -
gramu cezhraničnej spolupráce Slovenská republika

Slavnostní předání Židovské čtvrti

Řidiči POZOR!
Netýká se vás výměna řidičského průkazu?

Pouze do konce letošního roku ještě platí řidič-
ské průkazy vydané od ledna 1994 do prosin-
ce 2000. A vzhledem k tomu, že se již pomalu
konec roku blíží a na okrese Vyškov zbývá vy-
měnit ještě kolem 3000 ŘP, upozorňujeme řidi-
če, že pokud ponechají výměnu na poslední
chvíli, nevyhnou se dlouhým
frontám a dlouhým čeka-
cím dobám. Už
dnes je nejvyšší
čas.

Dr. Ondrej Hluch˘, Bc. BoÏena Vojtková

Soubor Luãina

Folklorní soubor z Podbranãe

Zleva J. Petfiík, V. Konãitá, V. Ga‰par, F. Havífi a I. Bárek Foto na stranû: K. Lochman



Vsobotu 25. září se ve Slavíkovicích
konaly krojované Václavské hody.

Letos začaly obzvlášť slavnostně mší
svatou, kterou v parčíku na návsi od-
sloužil Otec Michael Macek. Průvod
stárků prošel celou vesnicí a s prvními
kapkami deště se vrátil do sokolovny.
Bylo nás dvanáct párů stárků, čtyři
sklepníci a asi dvacet dětí v krojích.
Večer se konala hodová zábava v sále
TJ SPARTAK Slavíkovice. K tanci i po-
slechu nám hrála kapela Zlaťanka
z Kobylnic. Tancovalo se a zpívalo do
brzkých ranních hodin. Naše velké díky
patří všem sponzorům a hlavně předsta-
vitelům města Rousínova za poskytnu-
tou peněžitou dotaci na zapůjčení krojů.

Slavíkovští stárci

Pestrobarevné kroje, ozdobené a vínem
naplněné džbánky, postavená mája a dob-
rá nálada stárků, muzikantů i přihlížejí-
cích – tak lze charakterizovat letošní
Svatováclavské hody v Rousínovci v ne-
děli 26. září. 

Slavnostní den začal ráno bohoslužbou
v kostele sv. Václava v Rousínovci, kde
všichni přítomní poděkovali i za letošní
úrodu. Noční a dopolední zatažená obloha
a vydatný déšť nenasvědčovaly tomu, že by
odpolední slavnostní průvod mohl po dědi-
ně projít, ale pevná víra stárků přinesla své
ovoce. Přesně na potřebnou dobu, kdy prů-
vod dědinu obcházel, mraky uzavřely své
kohoutky a nepustily déšť na nažehlené
kroje. Na závěr odpoledního průvodu stár-
ci zatancovali v areálu za spolkovým do-
mem Svornost moravskou besedu a večer
roztančili a rozezpívali mladí plný sál.
Muzikanti ze Sivické kapely stárkům skvě-
le sekundovali a všichni společně vytvořili
pravou hodovou atmosféru. 

Aby vše dobře fungovalo, předal stár-
kům starosta města Rousínova „hodové
právo“, v němž byly pokyny pro všechny
účastníky hodů. Téměř do ranního kuro-
pění se nesly Rousínovcem hodové pís-
ničky a tu a tam bylo vidět hodového ná-
vštěvníka v povznesené náladě, jak se
ubírá ke svému domovu s písničkou na
rtech. 

Václavské hody
ve Slavíkovicích

Svatováclavské hody v Rousínovci
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(Dokončení ze strany 1)

Další pěkné místo
vzniklo v Rousínově zá-
sluhou dotace získané
přes Místní akční skupi-

nu společná cesta (MAS) ze Státního země-
dělského intervenčního fondu.      

V rámci projektu bylo na zahradě MŠ
v Rousínově vybudováno nové venkovní po-
bytové místo pro děti s tématem „moře“.
Pobytové místo bylo ohraničeno barevným
„pastelkovým“ plotem a vybaveno pískoviš-
těm a hracími prvky – mostem, molem, altán-
kem, lávkou a přístupovým chodníčkem.

– Česká republika“. O přijetí žádosti se rozho-
dovalo v monitorovacím výboru, jehož členem
je Vladimír Gašpar, ředitel Regionální rozvojo-
vé agentury jižní Moravy, všeobecně vzdělaný
člověk s mezinárodními zkušenostmi a obrov-
ským přehledem. Jsem rád, že se mohl zúčastnit
slavnostního dne. Jednak se jím můžu pochlu-
bit, protože ho považuji za velmi blízkého zná-
mého a jednak, aby viděl, čemu pomohl. Dělal
mně poradce. Ty dva dny, kdy byla naše žádost
na programu, jsem dostal několik SMS s různý-
mi dotazy a informacemi o průběhu. Nakonec
naše žádost byla schválena. 

Zásluhou jednání s Ministerstvem pro místní
rozvoj, konkrétně s Ing. Petrem Sýkorou, ředi-
telem odboru, se podařilo schválit změny v pro-

Venkovní pobytové místo na zahradě MŠ Rousínov
Zhotovitelská firma v měsíci srpnu 2010 pře-

vzala staveniště a i přes nepříznivé počasí se
zhostila prací velmi kvalitně a zhotovené dílo
předává k 30. 9. 2010 do užívání. Stavba byla
zrealizována podle návrhu pana Jiřího Hájka.

Nové pobytové místo bude dominantou
školní zahrady, viditelné pro každého, kdo ko-
lem školky prochází, a hlavně přispěje k cel-
kovému vyžití dětí v areálu mateřské školky
v Rousínově.

Teď si jen přejeme pěkné počasí, aby si to-
hoto místa mohly děti užít ještě letos.

Odbor VŽP

Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova
Evropa investuje do venkovských oblastí

Slavnostní předání Židovské čtvrti
jektu a navýšit částku o 2 mil. Kč. oproti schvá-
lené částce 10 mil. Kč. S kofinancováním pro-
jektu nám pomohla firma EDP, jejíž jednatel,
pan Alois Slezáček, se ze setkání omluvil.  

A tak s pomocí všech výše jmenovaných
a s pomocí všech svatých se podařilo provést
dílo, které se sestává z chodníků na ulici
Skálové a Trávníky, zpevněné komunikace na
Trávníkách, zpevněných ploch kolem synagogy
a ve Šmehlíkově uličce, z rekonstrukce veřejné-
ho osvětlení historizujícími lampami, nového
místního rozhlasu, rekonstrukce části splaškové
kanalizace, stavby parkoviště. Všechno i s od-
straněním rodinného domku na ulici
Kalouskova 1 a s pracemi městských služeb stá-
lo téměř 15 mil. Kč. Nejsou v tom započítány
náklady obyvatel celé čtvrti, které vynaložili na

úpravu svých nemovitostí tak, aby mohla být
akce provedena. 

Stavba byla postavena firmou Eurovia, za
kterou shromáždění pozdravil hlavní stavbyve-
doucí František Vintr.  

Otevření se zúčastnil i pan senátor Bárek,
který je ochoten na zavolání pomoci radou. 

Naopak omluvil se pan Stanislav Juránek, ná-
městek hejtmana JMK, dříve po dobu 8 let hejt-
man JMK, který je ochoten na zavolání pomoci
nejen radou, ale i penězi nebo zajištěním práce
potřebné pro Město. Díky jemu se podařilo na-
příklad opravit ulici RA, nyní stavíme dětské
hřiště v Kroužku atd. 

Po slavnostním přestřižení pásky pokračova-
lo slavnostní odpoledne v Záložně, kde vystou-
pili hosté z Podbranče – folklorní soubor s pás-
mem o tradici stavění máje a dvojice Bc.
Božena Vojtková a Dr. Ondrej Hluchý s operní-
mi skladbami. Moravskou stranu reprezentoval
folklorní soubor Lučina s cimbálovou muzikou
Sylván.  František Havíř

33. zastupitelstva města Rousínova dne 30.
srpna 2010 mimo jiné:

schválilo:
- převody, koupě a prodeje pozemků
- příspěvek Mikroregionu Rakovec ve výši

74 301,- Kč na opravu kapličky v Čechyni
- poskytnutí půjčky z rozpočtu města ve výši

700 000,- Kč na částečné pokrytí nákladů in-
vestiční akce Rekonstrukce kabin na hřišti TJ
Kroužek, na kterou byla organizaci přiznána
dotace ze SFIF se splatností do 31. 12. 2011

- poskytnutí dotace na Rekonstrukci kabin
na hřišti TJ Kroužek upravených dle Zásad
o poskytování dotací neziskovým organizacím
ze dne 24. 9. 2008 ve výši 150000 Kč

finanční pomoc místní části Rousínov obce
Svor, PSČ 471 51 na odstranění povodňových

škod na infrastruktuře obecního majetku ve
výši 50 tis. Kč          

- schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2010,
které řeší navýšení příjmů o 3780,1 tis. Kč, na-
výšení výdajů o 3525,7 tis. Kč, snížení financo-
vání o 324,4 tis. Kč a přesuny mezi položkami

zamítlo:
-vyhlášení záměru odprodeje budovy bez

č.p. na pozemku p. č. 276 a pozemku p.č. 276
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 64 m2

k.ú. Rousínov u Vyškova 
neschválilo:
- převzetí nemovitosti – pozemku KN p. č.

1979/2 vodní plocha o výměře 97 m2 k.ú.
Rousínov u Vyškova do majetku města

- vyhlášení záměru odprodeje částí pozemku
p.č. 721/13 a 721/14 k.ú. Rousínov u Vyškova

– z majetku města Rousínova – dle ÚPN využi-
tí pro plánovanou komunikaci 

vyhlásilo záměr:
- na odprodej pozemku p. č. 43/10 zahrada

o výměře 805 m2 k.ú. Kroužek 
vydalo:
- opatření obecné povahy Změnu č. VII

územního plánu sídelního útvaru  Rousínov
z roku 1998, platného k 14. 5. 2009

Obecně závaznou vyhlášku města
Rousínova č. 3/2010, k zabezpečení místních
záležitostí veřejného pořádku spočívající
v omezení konzumace alkoholu na veřejném
prostranství.

Zápisy z jednání ZM s doslovnými usnese-
ními jsou k nahlédnutí na MěÚ Rousínov
u tajemnice.

Co projednávalo zastupitelstvo města Rousínova
Viera Konãitá, Franti‰ek Havífi a Ivo Bárek

Pobytové místo v M·
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Nová školní tělocvična
V minulém čísle zpravodaje jsme vás infor-

movali o výstavby „Nové školní tělocvičny“.
Lze konstatovat, že práce probíhají podle schvá-
leného harmonogramu. Dokončuje se vyzdění
příček, byla dokončena střecha na přístavbě
a parkoviště. Jsou provedeny topenářské práce
a dokončují se rozvody elektroinstalace a vzdu-
chotechniky. V říjnu budou zahájeny práce na
instalaci sportovních prvků a podlahy ve spor-
tovní hale. Vše nasvědčuje tomu, že bude dodr-
žen termín dokončení (tj. prosinec 2010) a nová
školní tělocvična bude v měsíci lednu 2011 plně
zprovozněna pro veřejnost. Odbor VŽP

Dne 6. října se uskutečnila schůzka staros-
ty města Rousínova se zástupcem společnos-
ti Kordis JMK, panem Ing. Kocourkem.

S panem Kocourkem byly projednány ně-
které problémy, na které občané v průběhu
provozu autobusového nádraží upozornili.
Zejména zlepšení spolupráce mezi společ-
ností Kordis a ÚAN Zvonařka, týkající se in-
formovanosti cestujících ohledně jednotli-
vých spojů IDS. Při tvorbě nadcházející

Co se nepovedlo, víme z okresních novin
(např. z 23. 9.) nebo z prohlášení volebních se-
skupení (kritika za každou cenu), která kandi-
dují do zastupitelstva města v letošní volební
kampani. Letošní kampaň byla na rozdíl od
všech předcházejících plná urážek a nepravd
a je mi líto, že takovýto styl politiky dorazil
i do Rousínova. Jen doufejme, že se nepromít-
ne do jednání budoucího zastupitelstva. Proto
k tomu, co se povedlo: 

Za poslední 4 roky se podařilo částečně od-
stranit vnitřní zadluženost města v chybějící
infrastruktuře, když bylo vytvořeno dílo za asi
300 mil. Kč z evropských fondů a dalších asi
80 mil. Kč z národních dotačních titulů, cel-
kem ze 13 dotačních titulů. Není času na to,
zjišťovat si, kolik měst bylo úspěšnějších v zís-
kávání finančních prostředků na občana, nebo
počtu žádostí do různých programů, ale moc
jich nebude. 

Co bylo opraveno nebo postaveno? 
Například park před zdravotním střediskem,

rybník v Kroužku, ozeleněn hřbitov v Rou -
sínovci a jeho okolí. 

ZŠ (zateplení budovy a výměna oken, úpra-
vy v tělocvičně, částečně nová elektrika), MŠ
(zateplení budovy a výměna oken, venkovní
úpravy, splašková kanalizace, dešťová kanali-
zace), ZUŠ (baletní sál, klavír), zateplení
a nová okna v bývalé škole ve Slavíkovicích. 

Dětská hřiště (za ZUŠ, Sídliště, Čechyně,
Vážany, Kroužek), kapličky a zvoničky
(Slavíkovice, Vítovice, Čechyně, Kroužek),
sochy a pomníky padlým v 1. a 2. světové vál-
ce, autobusové nádraží, židovská čtvrť, most ve

Ministr vnitra John slíbil při setkání se zá-
stupci Svazu měst a obcí, že obvodní odděle-
ní musí zůstat, na nich se šetřit nebude.
Nicméně v pátek, 24. 9., mně ředitel policie
JMK plk. Kužel oznámil, že OO PČR
v Rousínově se bude od 1. listopadu 2011
dislokovat do Vyškova a Slavkova.
V Rousínově by mohlo obvodní oddělení zů-
stat za předpokladu, že obce v obvodu uhra-
dí náklady na provoz. Byla operativně oka-
mžitě svolána rada města, která vzala na
vědomí informaci o jednání s ředitelem kraj-

Vítovicích, opěrná zeď v Kroužku, regenerace
panelového sídliště, ulice U stadionu, pod ZŠ,
Příční, čtyři uličky ve Vážanech, tělocvična
u ZŠ, kanalizace, Trávníky Čechyně, stezka
Čechyňská, zázemí městských služeb, mecha-
nizace do MS. 

Podporováni jsou hasiči, mateřská centra,
centrum volného času, neziskové organizace.

Dík za to patří radním a zastupitelům města.
Nehráli jsme si na žádnou koalici nebo opozi-
ci. Většina návrhů byla projednávána a přijata
konsensuálně bez ohledu na stranickou pří-
slušnost. Všechna usnesení pak v upřímném
přesvědčení, že je to nejlepší řešení bez po-
stranních úmyslů. 

Každá zakázka se zadává podle vnitřní
směrnice, která je přísnější než zákon o veřej-
ných zakázkách a to tak, že do komise jmenují
členy rada, kontrolní výbor a stavební komise.
Radní se práce v komisích zúčastňují minimál-
ně. Rada potom vybírá na základě doporučení
komise. Nemůže proto dojít ani náznakem
ke korupci. Zde největší objem práce odvedl
kontrolní výbor s jeho předsedou Jiřím
Matouškem.

Každý ze zastupitelů si našel „svoji parketu“
a odvedl svoji práci. Nelze souhlasit s hodno-
cením zastupitelů v novinách. Pouhá docház-
ka, která je ovlivněna nemocí nebo služební
cestou, nemůže být ukazatelem aktivity zastu-
pitele. Nehledě na to, že jeden konkrétní zastu-
pitel s 50% účastí nebyl vůbec v novinách uve-
dený. Že by byl tisk tendenční? 

Rada města byla dělným orgánem, zasedala
pravidelně každých 14 dní a několikrát v pří-

padě potřeby se sešla výjimečně, naposledy
v pondělí, 27. 9., kdy na mimořádném zasedá-
ní řešila problém rušení OO PČR v Rousínově. 

Město je finančně zdravé. Nemá žádný dluh.
Rada města a zastupitelstvo hospodařily tak,
aby město mělo finanční prostředky na to, aby
mohlo dále čerpat dotace. Podmínkou čerpání
dotace je totiž mít dostatek vlastních prostřed-
ků (a těch máme v rozpočtu v posledních dvou
letech pouze 4 mil. Kč), protože dotace je při-
dělena až po skončení díla nebo jeho části. 

Je připravena celá řada dalších projektů do
infrastruktury, bezpečnosti, dopravy a životní-
ho prostředí. Některé z nich jsme chtěli reali-
zovat již letos, ale protože jsme nezískali další
finanční prostředky, byly tyto projekty odlože-
ny. 

Účast veřejnosti na zasedání zastupitelstva
města je nízká, proto jsme pravidelně pořádali
setkání s občany v jednotlivých místních čás-
tech. Bohužel ani o tato setkání, kromě Čechy-
ně a Kroužku, nebyl velký zájem. 

Děkuji jménem města Rousínova všem, kte-
ří se podíleli jakkoliv na ekonomickém, hospo-
dářském i společenském životě města.
Poděkování patří členům všech komisí a výbo-
rů, včetně sboru pro občanské záležitosti, hasi-
čům i pracovníkům MS. Děkuji svým spolu-
pracovníkům v čele s paní tajemnicí
Havlíčkovou. Na jedné straně jsme kritizováni,
že úředníků je moc, na druhé straně, že staros-
ta se chová jako podnikatel a chce je sedřít. 

Děkuji Vám, občanům města za vstřícnost
a spolupráci při řešení konkrétních věcí jako
například souhlasy s položením kanalizace,
s různými stavbami, za Vaše připomínky, za
Váš zájem. 

František Havíř, starosta

Zhodnocení volebního období 2006–2010
Vážení občané, každý rok hodnotím v posledním čísle zpravodaje. Letos, protože končí
tímto víkendem volební období, mi dovolte krátké shrnutí v čísle předposledním.

ského ředitelství a o tom, že ministerstvo
vnitra chce nutné úspory kompenzovat příj-
my od obcí. Po zvážení rada navrhla zastupi-
telstvu města schválit podpis smlouvy s PČR
o úhradě provozních prostředků i přesto,
že město bude mít příští rok v rozpočtu asi
o 5 milionů Kč méně než v jiných letech.
Vrátí ze svého mála do státního rozpočtu
přes 300 tisíc Kč. Starostové okolních obcí
se odmítli na jednání svazku na spolufinan-
cování podílet. 

Pan ministr si zatím asi neuvědomuje, že

Ministerstvo vnitra požaduje peníze po obcích na provoz obvodních oddělení  
RUŠENÍ OBVODNÍHO ODDĚLENÍ POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY (OO PČR) V ROUSÍNOVĚ

ve své kompetenci má nejen Policii ČR, ale
také obce. A snad i proto navrhuje krácení
refundace pro naši JSDH. To znamená, že
pokud naši hasiči vyjedou k zásahu mimo
území města Rousínova, nedostanou celou
úhradu nákladů a část bude platit město ze
svého rozpočtu.  

Na základě usnesení rady města by se měl
plk. Kužel rozhodnout o ponechání OO PČR
pro další 3 roky. Oficiální rozhodnutí zatím
město nemá.

František Havíř

Schůzka se zástupcem společnosti Kordis
JmK ohledně provozu autobusového nádraží

změny jízdního řádu položit důraz především
na časovou návaznost jednotlivých spojů.
V neposlední řadě bylo požádáno vedení
Kordisu o opětovné poučení řidičů ohledně
vydávání jízdenek cestujícím do všech oblas-
tí JMK.

V případě vzniku jakéhokoliv problému
týkajícího se autobusových spojů IDS a jejich
provozu je nutné co nejdříve uvést konkrétní
případ s termínem a hodinou. Odbor VŽP
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Rousínovec: Byl proveden úklid „cykloare-
álu,“ u Pavizového prokopána strouha, ošetře-
ný strom pod autobusovým nádražím, byla
umístěna tabule, upozorňující na parkování ke
koupališti. Byl vykácený suchý strom na kou-
pališti. 

Kolem židovského hřbitova zahrnutí cestič-
ky – chodníku. Cestička byla vyšlapaná po po-
zemku pana Hofmana, nyní ujetá cesta od pro-
vozu. Cestička bude upravena zároveň
s opravou hřbitovní zídky. Připravována PD
pro stavbu zpevněného chodníku kolem zídky.
Kalná voda na ulici Krejčířova – požádat VaK
o nápravu – po provedení průzkumu a kontrol-
ním vzorku potrubí zjištěna inkrustace na stě-
nách potrubí, bude odstraněno mechanickým
čištěním – 5.–7. 10. Údržba Rakovce. Po dopi-
su na MZe jednání s vedením Povodí Moravy
a příslib o provedení údržby koryta zejména ve
Slavíkovicích.

EON – řez stromů, větve nechají spadnout
do Rakovce – požádali jsme jednak Povodí
o údržbu tak, aby nemusel řezat EON, dopis na
EON s žádostí o informaci v případě řezu.
Přechod na Slavkovské – upravit keře – vyjá-
dření SÚS, že stav vyhovuje bezpečnostním
předpisům.

Trvalým úkolem je čištění kanalizace
v Cihelně. 

Kroužek: Kanál před Piňosovým vyčištěný,
odstraněné vrby ze zátočiny, upraven MR na
škole, uklizena kostková cesta nad Šubrtovým.
Stavba Šerých poškozuje komunikaci – nejed-
ná se o stavbu Šerých, omlouvám se za nepřes-
nou informaci, která zazněla na schůzce obča-
nů a zapsal jsem ji tak, jak jsem ji slyšel.
Nebezpečí vody přes větrolam od Čechyně –
brázda – řešeno s Rostěnice, a. s. Hluk z dálni-
ce – naměřené hodnoty jsou uvedeny na
www.rousinov.cz, další postup – požádána
KHS o měření, město dostalo odpověď z KHS
v tom smyslu, že měření zajistí ŘSD, město
požádalo dopisem ŘSD o měření. 

Opravit cestu u Maděry – provedeno i opra-
vou plynové „čichačky“. 

Naplavování písku k Hálům – po stavbě
opěrné zdi. Provedena oprava vpustě. 

Borky odumírají. Proběhlo jednání s lesním
správcem (Machač), který připraví návrh revi-
talizace.

Jak doprava ke zdravotnímu středisku? Je
možné jet s autobusem z Kroužku, pokračovat
do Vítovic a vystoupit u zdravotního střediska,
další bude řešeno na schůzce s Kordisem před
změnou jízních řádů. 

Slavíkovice: Opraveny nejhorší místa na
chodnících, upravena díra pod skákadlem na
dětském hřišti. 

Zůstává upravit křoví u EDP ve vlastnictví
ČD. Jednání se SÚS o ucpaných kanálech.
Mlékařská – parkování na silnici – požádána
PČR o zákrok. Hygienické limity hluku želez-
nice – připravit žádost, občané podepíší – for-
mulář předán panu Svačinovi. Proč není chod-
ník do Slavíkovic? Není hotová PD pro
stavební povolení. 

Kr. Vážany: Dvůr za školou – zahrada vy-
čištěná, kompletní odvedení dešťových vod –
napojení dešťové kanalizace. 

Proč není postavený chodník v zatáčce pod
Homolem a na Habrovany? Byla zpracována
projektová dokumentace, realizace bude podle
úspěšnosti v získání dotace. 

Komunikace k lesu – připravuje se PD. 
V lese spadený strom – lesní správce požá-

dán o návrh údržby a eventuálně o obnovu čás-
ti lesa. 

Vítovice: Ve vjezdu ke Čtvrtím proveden as-
faltový povrch. Pozemek vedle 27 zarostlý –
posečené. Vlastníkům parcel k Šumicím poslá-
ny dopisy s upozorněním na povinnost starat
se o pozemky. Na kraji obce není slyšet místní
rozhlas – hnízdo bylo posunuté.

Čechyně: autobusové zastávky – ve směru
od Vyškova byly vykáceny keře, tak aby bylo
vidět na přijíždějící autobus, bok čekárny není

zakrytý pro výhled na přijíždějící autobus. IDS
– řidiči nezastavují na zastávce Čechyňská –
odešel dopis, jednání s Kordis. 

Nebezpečné stromy: na všechny stromy byly
zpracovány odborné posudky, podána žádost
o dotaci na celkovou údržbu za asi 600 tis. Kč.
Cesta z Čechyně do Komořan – vyjeté koleje,
bude zaasfaltováno. 

Dešťová kanalizace na Trávníkách pročiště-
ná v rámci možností, další údržba bude možná
v letním suchém období. Z nového hřiště od-
straněny fotbalové branky, zvednuto oplocení.

Před hasičkou je zaasfaltovaný rošt – vyjá-
dření SÚS – není nutný, 

Auta zaparkovaná od kapličky nahoru, auta
na chodníku – předáno PČR. 

Zbořit vodárnu pod Komořanami. Vodárna
patří Jitoně – na k.ú. Komořany. Dopisem po-
žádána Jitona o odstranění stavby.

Rousínov: Návrh zakoupení elektrokol pro
seniory – neprovedeno. Problém kde parkovat,
systém půjčování, poplatků za zapůjčení, od-
povědnosti za technický stav.

Automat na mléko – řešeno s dodavatelem,
přislíbena instalace do konce roku.

Plánovaná schůzka s Kordis na témata, které
jsme žádali řešit již dopisem: změna jízdních
řádů, neznalost řidičů o zónách a možnosti pro-
dat lístek kamkoliv po JMK, Informace na
Zvonařce nemají informace od Kordisu, nein-
formují cestující IDS, nezastavování u Čechy-
ně. Autobus – 7.30 školák nenavazuje na odjez-
dy autobusů na Brno (602 i 107 těsně ujedou) 

Témata obecná:
Prodloužit dobu otevření čekárna na AN.

Čekárna může být otevřena pouze za hustého
provozu cestujících, jinak je velké nebezpečí
vandalismu 

Zásobování – požadavek na zajištění pojízd-
né prodejny. Město oslovilo pět potencionál-
ních provozovatelů, dostali jsme tři odpovědi
se záporným stanoviskem. 

František Havíř

Úkoly ze setkání s občany

V týdnu od 21.–28. září ožila historická sta-
rá radnice smíchem dětí a přítomností lidí, kte-
ří se přišli podívat na jedinečnou putovní vý-
stavu mapující práci mateřských center
v Jihomoravském kraji. 

Výstava s názvem „Jak se žije v Mateřských
centrech“ představila ideu mateřských center,
jejich smysl a význam v sociálním a kulturním
dění ve městech a obcích, poukázala na přínos,
který pro rodinu a společnost mají. Výstavu
uspořádala a prezentovala zde také svou mno-
haletou činnost dvě místní mateřská centra –

„Jak se žije v Mateřských centrech“ – putovní výstava
rousínovský Klub maminek Pohádka a če-
chyňská Čechyňka. 

Vernisáž proběhla v den zahájení výstavy
21. 9. v 16.00 hodin. Zahajovací proslov při
vernisáži pronesl pan starosta František Havíř,
který poděkoval všem přítomným maminkám
za velice pěknou výstavu a také za práci, kte-
rou pro děti a jejich rodiče obě MC dělají. Po
prohlédnutí výstavy se již natěšené děti přesu-
nuly k zhlédnutí divadelního představení –
loutkové pohádky Čert a Káča v podání
Vážanskýho divadýlka. 

Po dobu konání výstavy ji navštívilo mnoho
dospělých, kteří napsali velice pěkná poděko-
vání a vzkazy do prezenční knihy a také kupa
dětí, které nám namalovaly spoustu krásných
obrázků. 

Někteří z nás nostalgicky zavzpomínali nad
fotkami, jiní se mnohé dozvěděli, další „jen“
strávili příjemné chvilky. Výstava předvedla,
co centra ve městě dělají, jakou plní roli, že
jsou jeho motorem a děti jeho hybnou silou.
A to je dobře.
Za Klub maminek Pohádka Ivona Procházková 

Proč mě baví práce starosty, i když se stá-
le setkávám se stížnostmi, konflikty, ne-

příjemnosti? Pro chvilkovou radost, pro po-
cit prchavého štěstí ze zdařené věci.

Mám výhodu v tom, že chodím z práce
kolem Lampláku, kde má sídlo mateřské
centrum (MC) Pohádka. Byl jsem iniciáto-
rem ustavující schůzky, na které jsme „uvr-
tali“ do vedení MC Pohádka Kateřinu
Trgalovu a dohodli spolupráci se spolkem
Svornost.

Nyní tam nechodím, protože tam není
potřeba řešit žádný problém. Ale vždy, když
vidím svítící světlo v oknech, mám příjem-
ný pocit, že se něco podařilo, že jsou lidé,
pro které stojí za to pracovat. 

Přeji mateřským centrům, sobě, městu,
společnosti, aby bylo stále mnoho mami-
nek, které jsou schopné se obětovat pro svo-
je děti, pro svoji rodinu. To je totiž nejkrás-
nější „podnikání“ v životě. 

František Havíř 
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Hluk z dálnice D1
Občané města Rousínova jsou trvale obtě-

žováni hlukem z dálnice D 1. Byli jsme ná-
pomocni při vyřizování petice občanů proti
tomuto hluku na Krajské hygienické stanici.
Na základě petice zdravotní ústav provedl
měření na ulici Kroužecké v Rousínově.
Následně nám bylo sděleno, že naměřené
hodnoty nepřesahovaly limity hluku včetně
korekce nejistoty měření určené pro hluko-
vou zátěž. I přesto jsme požádali Ředitelství
silnic a dálnic o vybudování protihlukových
stěn. Bylo nám odpovězeno, že výstavba pro-
tihlukových stěn v naší lokalitě je plánovaná
na rok 2015–2020. Ještě v tomto roce však
Ředitelství silnic a dálnic přislíbilo aktualiza-
ci měření hluku. 

Zájmem města je vytvářet co nejlepší pro-
středí pro občany, a proto budeme i nadále ur-
govat výstavbu protihlukových stěn v co nej-
kratším období.

Dana Černá, odbor VŽP

Parkovací automaty
Předáním stavby „rekonstrukce židov-

ské čtvrti“ v září tohoto roku došlo k navý-
šení počtu parkovacích míst v Rousínově,
a to o 40. Město si tedy slibuje, že dojde
k úbytku osobních aut parkujících na ná-
městí déle než hodinu. Náměstí totiž nemá
sloužit jako odstavná plocha pro naše „mi-
láčky“, ale jako prostor, kde bez problému
zaparkujete, vyřídíte co potřebujete a zase
odjedete. A aby tomu tak skutečně bylo,
rozhodlo zastupitelstvo města o zpoplatně-
ní parkovacích míst na náměstí od budovy
městského úřadu až po výjezd u restaurace
„Pod radnicí“ (dříve U Benešů) a parkoviš-
tě u pošty. V tomto prostoru budou osazeny
4 kusy parkovacích automatů, které budou
uvedeny do provozu od 1. ledna 2011.
Příslušné nařízení města a ceník budou vy-
věšeny na úřední desce.

Majitelům psích miláčků
Opětovně upozorňujeme majitele psů, kteří

chodí svá stvoření venčit na veřejná prostran-
ství, že je jejich povinností mít psa na vodítku
a sbírat po něm jeho exkrementy. Jinak se ma-
jitel vystavuje nebezpečí udělení pokuty. 

Kulturní akce v Rousínově
18.–30. 10. Výstava „Květiny v obrazech a suché vazby“

Vystavují: Lada Rambousková – květinové vazby – vystavovala již v Tišnově,
Předklášteří a v Brně
Jiří Škodák – maluje hlavně krajiny a hudební motivy, květiny v obrazech bude
vystavovat poprvé
Výstava bude zahájena vernisáží v pondělí 18. října v 17 hodin, 28., 29. a 30.
října bude možné vystavené exponáty zakoupit
otevřeno: po–pá 10–12 h a 14–17 h

sobota  9–11 h
neděle 14–17 h

výstavní prostory staré radnice

22. a 23. 10. Výstava výpěstků, produktů z medu a výrobků z přírodnin
Tradiční výstava, na které se podílejí spolky a mateřská škola
přísálí Záložny, čas bude upřesněn na plakátech

7. 11. Eugen Oněgin
neděle V komponovaném pořadu z díla P. I. Čajkovského na motivy známého

Puškinova románu vystoupí pěvecké kvarteto posluchačů JAMU, na klavír do-
provází prof. PhDr. Miloš Schnierer
velký sál Záložny v 18 h

13. 11. Společný koncert SPS Sušil a SPS Cantus Morkovice
sobota SPS Cantus Morkovice zahraje zpěvohru z antického prostředí 

Dido & Aeneas – hudebně doprovází orchestr žáků a profesorů
Konzervatoře a ZUŠ Kroměříž
velký sál Záložny v 18 h

15. 11.–5. 12. Výstava „Betlémy“
Sdružení Slepýši pracující s lidmi s vadami zraku představuje práce nevido-
mých lidí v interaktivní hmatové výstavě
výstavní prostory staré radnice, vernisáž 15. 11. v 16 h, otvírací doba bude
uvedena na plakátech

28. 11. Rozsvěcení vánočního stromu
neděle Účinkují SPS Sušil společně s dětskými pěveckými sbory, děti z Klubu Pohádka

a další
Sušilovo náměstí v 16.30 h

29. 11.–5. 12. Předvánoční výstava 
Výstava prací žáků a učitelů výtvarného oboru ZUŠ F. Sušila
sál ZUŠ v přízemí budovy

30. 11. Podzimní padesátiminutovka
úterý Hudebně-taneční koncert v podání žáků ZUŠ F. Sušila

velký sál Záložny v 18 h

7. 12. Vánoční koncert mladších žáků
úterý sál ZUŠ v přízemí budovy v 17 h

15. 12. Vánoční koncert 
středa Tradiční koncert v podání žáků ZUŠ F. Sušila

velký sál Záložny v 18 h

Eugen Onûgin v Rousínovû
Pěvecká katedra brněnské Janáčkovy akade-

mie múzických umění žije Čajkovského nejzná-
mější operou zhudebňující neméně slavný ver-
šovaný román Alexandra Sergejeviče Puškina.

Z Čajkovského deseti oper se stal Oněgin
spolu s Pikovou dámou, rovněž na Puškinovu
dramatickou předlohu, světovou kulturní enti-
tou. Není proto divu, že atrahuje nadějné operní
zpěváky, neboť zvládnutí vděčných úloh s Čaj-
kovského podmanivou melodikou je vkladem
na celý profesionální pěvecký život. 

Jako přípravu na jarní premiéru opery v Brně
připravili posluchači JAMU literárně pěvecký
profil hlavních čtyř postav díla sledující jejich
osudy, naděje, výhry a pády.

Dnes asi sotva by psala pravděpodobně sedm-
náctiletá Taťána dopis muži, do něhož rázem
vložila všechny své dívčí sny a představy o svém
životě. Řekněte: naťukala by SMS a vsadila také
tak vše na jednu kartu. Ale jsme přesvědčeni, že
snů, představ a toužení po partnerovi neubylo
ani dnes. Jenom nabyly poněkud odvážnějších
a třeba i razantnějších poloh. Ale zmenšuje se
tím míra ideálů? Musí se za nimi jít. 

Přijměte tedy naše pozvání do kulturního
domu na neděli 7. listopadu v 18 hodin, kdy bu-
deme sledovat osudové vztahy Lenského a Olgy
a zvláště promarněný, Oněginem nedoceněný,
osudový okamžik odmítnutí nabídky Taťány,
který se již nikdy nemůže vrátit.

Pěvecké kvarteto posluchačů JAMU dopro-
vází na klavír prof. PhDr. Miloš Schnierer.

Výběr textů a pojetí večera připravil budoucí
režisér díla Tomáš Pilař.

Sezona na koupališti
Zahájení letošní sezony bylo provázeno veli-

ce nepříznivým počasím. Původní termín zahá-
jení provozu 11. červen musel být o 14 dnů po-
sunut a provoz byl zahájen v pátek 25. června.

První červencové dny byly naopak doslova
tropické a koupaliště bylo každý den plné.
Během měsíce srpna se počasí zhoršilo a v po-
lovině měsíce byla návštěvnost velice slabá.
Sezona byla ukončena 22. srpna. Na tržbách
bylo utrženo cca 215 tis. Kč. Letos bylo ná-
vštěvníkům nabízeno k využití nové beachvo-
lejbalové hřiště. 

Rousínovské koupali‰tû

Město Rousínov pronajme uvolněnou
garsonku 1+kk v bývalé škole v Královo -
polských Vážanech. Zájemci se mohou hlásit
na městském úřadu, 1. patro, dv. č. 20,
p. Grecová, kde také obdrží veškeré potřebné
informace. Podmínkou je uzavřená smlouva
o stavebním spoření.
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Úřad práce Vyškov ve spolupráci s ISŠ
Slavkov, pracoviště Rousínov (bývalá Střední od-
borná škola a Střední odborné učiliště nábytkář-
ské) pořádá v úterý 9. 11. již 14. ročník Veletrhu
vzdělávání a pracovních příležitostí, tentokráte
s podtitulem „Cílená podpora řemeslných oborů“. 

Hlavním cílem této akce je představit vzdě-
lávací nabídku středních škol okresu Vyškov
i sousedních okresů a usnadnit tak vycházejí-
cím žákům základních škol a jejich rodičům
těžké rozhodování při výběru toho správného
učebního nebo studijního oboru, který nejlépe
odpovídá schopnostem, zájmům i budoucímu
uplatnění jejich dětí. A nabídka bude opravdu
pestrá. Předpokládá se účast více než 30 vzdě-
lávacích institucí, své místo zde bude mít i po-

Letos v létě proběhla oprava našich varhan
v kostele sv. Václava v Rousínovci. Opravu pro-
vedl varhanář z Frýdku-Místku, Ing. Zdeněk
Hromádka. Ten nám také o tomto nástroji řekl:

„Varhany postavil v roce 1845 varhanář z ne-
dalekého Prostějova Alois Šimek. Tento varhanář
pocházel z Klatov. V Prostějově se usadil až po
roce 1833. Kdy se narodil a kdy umřel se neví.
Pouze je ještě známo, že měl bratra Josefa, který
mu byl při stavbě varhan pomocníkem.

Varhany pro Rousínovec postavil za 1000 zla-
tých. Měly 2 manuály a pedál a 8-4-4 rejstříků,
celkem tedy 16. Varhany se dochovaly v částečně
zachované původní dispoziční podobě.
Prospektové píšťaly byly v roce 1917 zkonfisko-
vány, stejně jako tomu bylo u zvonů, pro válečné
účely. Po válce byly nahrazeny levnými zinkový-
mi píšťalami a slouží dodnes.

Za uplynulých 175 let od postavení dispozice
doznala změn: zvláště v positivu, stojícím v em-
poře zábradlí, kde byly 2 rejstříky nahrazeny
smykovými zinkovými Aeolinou 8´a Vox
Celeste 8´. Ty byly při letošní opravě nahrazeny
Superoctavou 2´a Sedecimou 1´, dodávající var-
hanám překrásného stříbrného jasného lesku.

Zajímavostí je, že Šimek v hlavním stroji po-

radenské centrum Úřadu práce s tzv. „živou
knihovnou“, zaměřenou na obory Truhlář
a Karosář, tedy obory vyučované spolu s další-
mi na rousínovské škole. 

Na své si přijdou nejen rodiče se svými dět-
mi a jejich učitelé, ale i široká veřejnost. K dis-
pozici budou kromě vystavovatelů i všechny
výukové prostory naší školy. Můžete tak na-
hlédnou „pod pokličku“ vyučování naživo.
K vidění bude totiž běžný školní den.
Prohlédnout si tak můžete za provozu přede-
vším nové moderní vybavení jako je třeba CNC
centrum nebo ICT učebny.

Najděte si tedy v úterý 9. listopadu čas a při-
jměte naše pozvání k návštěvě veletrhu na rou-
sínovském pracovišti ISŠ Slavkov.

Veletrh vzdûlávání a pracovních pfiíleÏitostí poprvé v Rousínovû

Za pedagogické pracovníky ISŠ Slavkov,
pracoviště Rousínov

Ing. Jiří Legner, zástupce ředitele

Oprava varhan v kostele v Rousínovci

stavil zásuvku a píšťalnici, aniž by ji osadil píšťa-
lami. Buď farnost neměla peníze na další rejstřík
anebo to Šimek udělal z důvodu výhledu na další
servis varhan; někdy to, ale varhanáři dělávali, že
přidali navíc rejstřík, aby dodali prestiž svému
jménu…“

Při letošní opravě varhan byl zabudován nový
maďarský elektroventilátor, který je dvakrát vý-
konnější než původní, jenž byl navíc značně hluč-
ný. V positivu byly kromě dvou nových rejstříků
instalovány mezi píšťalnice a zásuvky tzv.
Schmidtovy těsnící kroužky, které zabraňují nežá-
doucímu přiznívání sousedních píšťal a značným
ztrátám vzduchu. Na instalaci do hlavního stroje

a pedálu již nebyly finanční prostředky. Varhany
byly celé vyčištěny, provedena sanace a petrifika-
ce dřevěných částí. Nakonec byly intonačně srov-
nány a celkově naladěny. Nepůvodní zchromati-
zování spodní velké oktávy od E (uřezáním
4 největších píšťal v každém rejstříku), bylo pone-
cháno, poněvadž uvedení do původního stavu by
bylo finančně neúnosné, s minimálním zvukovým
efektem. Toto vše bylo konzultováno s diecesním
organologem MgA. Ondřejem Múčkou.

Při kolaudaci provedených prací bylo konsta-
továno, že „varhany jsou zvukově krásné v jejich
variabilitě barevných kombinací tak malého po-
čtu rejstříků, které jsou herně ideálně použitelné
a velmi zajímavé – pro liturgii i vhodné k prová-
dění varhanních koncertů“.

Celá oprava přišla na 130 tisíc Kč. Částka po-
třebná na opravu se postupně skládá z darů a sbí-
rek farníků. Všem dárcům, bez jejichž přispění by-
chom tuto opravu nemohli uskutečnit, děkujeme.

Možnost poslechnout si varhany při koncertě
budete mít 19. 12. 2010, tedy 4. adventní neděli.
Pozvali jsme známého brněnského varhaníka,
pana Martina Jakubíčka. Celé vstupné bude pou-
žito na financování oprav těchto našich varhan.

P. Michael Macek, farář

Každý z nás ročně vyprodukuje asi 100 kilogra-
mů organického odpadu, který by se mohl zpraco-
vat kompostováním.Všechny ty slupky od bram-
bor, zbytky zeleniny, skořápky od vajec a lógr
z kávy by se za přispění vysokých teplot, bakterií,
hub, a roztomilých malých živočichů, zejména
hmyzu, a ve spolupráci s tmou, teplem, kyslíkem
a vlhkostí mohl hezky rozložit a v podobě kvalitní-
ho humusu vrátit na záhony a v rámci další série
metamorfóz do potravy. Humus je pro úrodnost
půdy klíčovou složkou, kterou pro jeho unikátní
vlastnosti nelze nahradit průmyslovými hnoji-
vy, a je ho v půdě celosvětový nedostatek. Zatím
však téměř veškerý bioodpad spolu s ostatním od-
padem putuje neprodyšně zabalený v plastových
sáčcích na skládku, kde se stává časovanou bom-
bou, neboť za nepřístupu vzduchu se ve skládce
tvoří škodlivý metan. Pouze majitelé zahrádek mo-
hou kompostováním přeměňovat bioodpad z do-
mácnosti, včetně zelených zbytků ze zahrádek, na
humus. Zatím však tento způsob „pomoci půdě“
není mezi lidmi příliš rozšířen. Jiná likvidace bio-
odpadu však u nás není zatím zavedená.

Těm, kteří třídit chtějí a zahrádku nemají, ne-

zbývá než přihazovat na kompost spřátelenému
zahrádkáři nebo čekat, až firma Respono vybudu-
je bioplynovou stanici a zřídí systém svozu biood-
padu. Anebo se mohou stát průkopníky a iniciovat
tzv. komunitní kompostování – se sousedy se slo-
žit na kompostér a vyrobený kompost využít na-
příklad do truhlíků nebo při úpravě předzahrádek.

A jak ukládat bioodpad v kuchyni? K tomu si
můžete přes internet pořídit kompostovatelné sáč-
ky nebo tašky z kukuřičného nebo bramborového
škrobu, v nichž se organický odpad shromažďuje,
a tyto sáčky se pak na kompostu rozloží. 

Město Rousínov se také chce chovat ekologic-
ky. Intenzivně připravuje výstavbu kompostárny,
kde by se měly likvidovat zelené zbytky z veřej-
né zeleně, které zatím končí na zapáchajících hro-
madách nebo spálením. Bohužel se nám stavební
řízení zdrželo paradoxně odvoláním občanského
sdružení, které chce chránit životní prostředí.
Vždyť přeměnou bioodpadu na kompost obrov-
skou měrou přispíváme ke zlepšení životního
prostředí. Vrátit půdě to, co jí patří, je to nejlepší,
pokud ne to nejdůležitější, co člověk může pro
tuto planetu udělat. Ludmila Havlíčková

Jak třídit bioodpad ASPV Rousínov zaãíná cviãební rok
Vzhledem ke stavbě nové haly musel být od-

ložen začátek cvičení v tělocvičně ZŠ. Cvičit se
začne v týdnu od 4. října. Je připraveno cvičení
rodičů s dětmi (L. Havlíčková a H. Bílá), před-
školních dětí (M. Mikulášková), mladších žákyň
(L. Zipfelová), nejmladších, mladších a starších
žáků – florbal (M. Rothkögelová), břišní tance
(A. Ronovská), různé druhy cvičení pro ženy
i muže – (M. Rothkögelová, L. Havlíčková, D.
Bubeníková, R. Střeštíková). Rozvrh cvičení je
vyvěšen u tělocvičny školy a v různých vývěs-
kách. Informace o cvičení u pí Havlíčkové nebo
Magdy Rothkögelové.

Italština
V rámci partnerství našeho města s italským

Derviem proběhlo během šesti let mnoho pobytů
Italů u nás a našich občanů v Itálii. Přes veškerou
srdečnost a neverbální dorozumívací schopnosti
je naším handicapem v rozvoji dalšího přátelství
často neznalost jazyka. Proto nabízíme možnost
výuky základů italštiny nebo rozšíření znalostí.
Zájemci mohou kontaktovat paní Grycovou na
tel.: 725 048 138. Vítané jsou i děti.

Varhany
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„Bez ohledu na to, kolik máš práce, ta nejdů-
ležitější věc, kterou můžeš učinit pro budouc-
nost svého dítěte je – kromě projevů lásky
a objímání – také každodenní hlasité čtení a ra-
dikální omezení televize.“ (Jim Trelease, autor
Učebnice předčítání)

Co přináší pravidelné čtení dítěti?
• vytváří pevné pouto mezi rodičem a dítětem
• podílí se na emočním rozvoji dítěte
• učí morálním hodnotám, napomáhá při výcho-

vě
• rozvíjí jazyk, paměť a představivost, učí myš-

lení
• formuluje čtecí návyky a podporuje získávání

vědomostí po celý život
• rozšiřuje znalosti, zlepšuje soustředění, usnad-

ňuje učení
• je tou nejlepší investicí do úspěšné budoucnos-

ti dítěte
Naše mateřská škola se aktivně zapojuje do

plnění sloganu „Čteme dětem dvacet minut
denně, každý den“ projektu „Celé Česko čte dě-
tem“.

Co moÏná nevíte o rousínovské matefiince
Zfiizovatelem matefiské ‰koly je Mûsto Rousínov
·kola byla otevfiena v roce 1968
Pro ‰kolní rok 2010-2011 je zapsáno celkem 194 dûtí

v osmi tfiídách
Zapsáno je 108 chlapcÛ a 86 dívek
Z celkového poãtu dûtí je 70 pfied‰kolákÛ
Odklad ‰kolní docházky má 9 dûtí
Ve speciální logopedické tfiídû je zafiazeno 14 dûtí
Kapacita ‰koly je 206 dûtí
Provoz ‰koly je od 6,00 – 16,30 hodin 
V matefiské ‰kole je zamûstnáno celkem 26 osob
Pedagogick˘ch pracovnic je 16, v pfiepoãtu na úvazky 15,47
Provozních zamûstnancÛ je 10, na úvazky 8,29 
·kola má vlastní prádelnu, pradleny financuje zfiizovatel
·kola má vlastní ‰kolní kuchyni s kapacitou 250 jídel
Kuchafiky pfiipraví asi 3300 obûdÛ a 5800 svaãinek za mûsíc 
Webové stránky ‰koly: ms.rousinov.cz

Poruchy řeči se převážně vyskytují u dětí
předškolního věku, nejsou však výjimečné ani
u školáků nebo u dospělé populace. Existují růz-
né typy a stupně poruch řeči, a to od lehkých fo-
rem, jež se často mohou i časem samy upravit,
až po poruchy velice závažné, jimž je třeba vě-
novat náležitou odbornou péči. To, co u tříletého
dítěte mnohdy pokládáme za roztomilé komole-
ní slůvek, může být o rok později již vadou pa-
tologickou, čili chorobnou. 

Mějme na paměti, že vzniku jakéhokoliv pro-

Každoročně přispívá zřizovatel nemalé finanční
prostředky na modernizaci mateřské školy. Na ob-
rázku si hrají děti v 8. třídě, která byla k zahájení
školního roku vybavena novým nábytkem.

Většina z nás si nepochybně uvědomuje důle-
žitost sdílení času s dítětem. Skvělou příležitos-
tí je čas strávený nad knihou. Pravidelné předčí-
tání učí dítě jazyku a myšlení, rozvíjí jeho paměť
a obrazotvornost, obohacuje ho o vědomosti
a vzorce morálního chování, posiluje jeho sebe-
vědomí.

A právě toto je pravou podstatou kampaně
přinášející návod k použití mnohdy až příliš za-
neprázdněným rodičům. Mateřské školy hrají
velkou roli ve výchově všech dětí, které překro-
čí jejich práh. Mohou jim dát návyky, jež si s se-
bou odnášejí každý den nejen domů, ale i do dal-
šího života. V žádném případě však školka není
zařízením, které rodiče zbavuje jejich funkce.
Také tehdy, když ve školkách vezmeme do ru-
kou knihu a dítě si poslechne četbu v podání
paní učitelky, neznamená, že jsou rodiče zbave-
ni jedné povinnosti a mají tak doma po staros-
tech. Naopak – osvojením těchto příjemných zá-
žitků dáváme dětem najevo, že existují i jiné
způsoby trávení času než pouhé sledování tele-
vize a DVD či hraní videoher. 

Úkolem zimní údržby místních komunikací
je zmírňování závad ve sjízdnosti a schůdnosti
na místních komunikacích vzniklých zimními
povětrnostními vlivy a jejich důsledky a to tak,
aby zimní údržba byla zajišťována s přihlédnu-
tím ke společenským potřebám na straně jedné
a ekonomickým možnostem vlastníka místních
komunikací na straně druhé.

Vzhledem k tomu, že společenské potřeby
jsou vždy vyšší než ekonomické možnosti
vlastníka místních komunikací, jsou úkoly sta-
novené v tomto plánu průsečíkem společen-
ských potřeb uživatelů místních komunikací
a možnostmi danými ekonomickými ukazateli
rozpočtu města. Obsahem plánu je proto speci-
fikace činností vlastníka místních komunikací
s přihlédnutím k platným právním předpisům
v této oblasti.

Poněvadž v zimním období není možno záva-

dy ve sjízdnosti a schůdnosti odstranit, nýbrž jen
zmírnit a vzhledem k tomu, že závady není mož-
no zmírnit okamžitě na celém území obce, stano-
ví tento plán i potřebné priority údržby a to jak
místní, tak i časové. Tyto priority vyplývají z ne-
stejné důležitosti  místních komunikací a z tech-
nických možností provádění zimní údržby.

Časová posloupnost prováděných prací pod-
le důležitosti ploch je členěna do tří skupin:

I. skupina – ve lhůtě do 4 hodin
Střed města, náměstí a postupně pak přiléha-

jící ulice, m.č. Rousínovec a Slavíkovice. 
II. skupina – ve lhůtě do 12 hodin
Údržba místních komunikací, chodníků

a autobusových zastávek postupně  v m.č.
Kroužek, Čechyně, Královopolské Vážany
a Vítovice.

III. skupina – po ošetření I. a II. skupiny
Veřejná parkoviště, parky, hřbitovy.

Zimní údržba místních komunikací 

To se jen tak dětem čte, aby s důvěrou šly spát...
Nejde ovšem jen o čtení, jde o mnohem více.

O emoce, o pohlazení, o pocit dítěte, že rodič
právě ve chvíli předčítání patří jen jemu, že je
důležité a milované. Čtení dětem je okázalým
projevem lásky, kterou každý z nás tolik potře-
buje. Nic nezastoupí tátu a mámu, kteří sedí na
kraji postele a čtou.

A právě my bychom chtěli rodičům a dětem
pomoci najít v digitální době mnohdy ztracenou
cestu zpět k této kratochvíli z dnešního uspěcha-
ného světa. Čtení předškolnímu dítěti nám po-
máhá ve výchovném procesu, pohádky předáva-
jí etické hodnoty, vzorce chování, učí je
rozlišovat dobré od zlého, porozumět světu, li-
dem a sobě samému. Školka se zavazuje k tomu,
že bude pravidelně pořádat předčítání pro děti
a o blahodárném předčítání informovat rodiče.

Bez hezkého dětství může z dítěte jen stěží
vyrůst silný, citově zdravý, moudrý a šťastný člo-
věk. Dovolme dětem být dětmi a dejme jim co
nejvíce prostřednictvím čtení, rozhovorů a spo-
lečných chvil.

Jana Resová, učitelka MŠ Rousínov

Poruchy řeči a jejich odstraňování
blému (nejedná-li se o vadu vrozenou), můžeme
předejít prevencí. Konkrétně v oblasti péče o vý-
slovnost dítěte, lze předejít vzniku vad výslov-
nosti správnou výchovou. Proto ani v nejútlej-
ším věku na děti nešišláme, nekomolíme slova
a dbáme na to, aby všichni, kdo jsou  s dítětem
v každodenním styku, správně mluvili. To zna-
mená zřetelně a správně vyslovovali, vyjadřova-
li se pokud možno spisovně a celkově dbali na
kulturu jazyka a kultivovanost projevu.

Důležitá je motivace dítěte a stejně tak i rodi-
čů. Obecně platí, že lepších výsledků dosáhne-
me, když víme, proč to či ono děláme, jaký to
má význam a účel, jakého pozitivního výsledku
dosáhneme. 

Má-li dítě potíže s výslovností, v žádném pří-
padě mu nedáváme najevo, že má nějaký handi-
cap, že je neschopné, ani z něho neděláme paci-
enta. Musíme být vlídní, laskaví a dát dítěti
najevo, že jsme s ním, že není na určitý problém
samo, a že mu chceme pomoci. Dítě nám pak
bude důvěřovat a tento pozitivní přístup se klad-
ně projeví i později, při řešení jiných problémů
a potíží.  

Je žádoucí, aby stejně pozitivní přístup k dítě-
ti měli kromě jeho rodičů i všechny osoby, s ni-
miž dítě žije nebo je v pravidelném kontaktu. 

A na závěr jedno velmi důležité upozornění!
Rodiče nemohou počítat s tím, že k odstranění
vad a nácviku správné výslovnosti bude stačit
čas strávený v mateřské škole s logopedem.
Nácviku správné výslovnosti je zapotřebí se vě-
novat denně, pravidelně, systematicky a přesně
podle pokynů, jež se od logopeda dostane.

Uvědomme si, že člověk působí na své okolí
v prvním okamžiku vzhledem a zevnějškem, ale
rozhodující „dojem“ vždy učiní až po té, kdy
promluví. Proto jakékoliv opomenutí,  nepozor-
nost a nedbalost ze strany rodičů, může způso-
bit, že dítě bude trpět třeba i vážným celoživot-
ním handicapem: odklad školní docházky,
potíže při čtení a psaní, potíže při výuce cizích
jazyků, problémy v kolektivu. Handicapované
dítě bývá často terčem nevybíravého chování
spolužáků. V dospělosti může dojít ke snížení
možnosti pracovního a společenského uplatnění.

Učitelky logopedické třídy MŠ Rousínov
Bc. Renata Popelová a Jana Švehlová
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ODBOURÁVÁNÍ
ZDRAVOTNÍCH

PROBLÉMŮ
METODOU MUDr. JONÁŠE

Tel. 604 994 476

PŘIJMEME

řidiče/řidičku
pro rozvoz

potravinářských výrobků,
i na částečný pracovní

úvazek, řidičský průkaz sk. B.

V případě zájmu volejte na

tel.č.: 602 534 004
MONTÁŽ SÁDROKARTONŮ. Tel.: 732
236 410, 544 223 504.
KAROSÁŘSKÉ PRÁCE, opravy havarovaných
a zkorodovaných vozidel, výměny prahů, lemů
blatníků. Holubice, tel. 541 228 398, 776 610 117.
KOUPÍM RD v Rousínově a blízkém okolí,
cena do 4 mil. Tel.: 775 667 214.

NABÍZÍM výuku a dou-
čování NJ. Všechny
úrovně pokročilosti.
Praxe 10 let ve školství.
Tel.: 723 609 061.

INZERCE

Práce Místní akční skupiny (MAS) nese prv-
ní ovoce. Prostřednictvím MAS – společná ces-
ta získala TJ FRAMOZ Rousínov ze SZIFu do-
taci ve výši 244 tis. Kč na opravu poloviny
tribuny na fotbalovém stadionu. Dalších 80
tis. Kč přispělo město Rousínov. Dílo v hodno-
tě 626 tis. Kč bylo provedeno v letních měsících
letošního roku a nyní si už diváci pochvalují, jak

Vzácní ptáci se k nám
opět navracejí

Budováním rybníčků a mokřadů na našem
okrese se opět vracejí někteří ptáci a obojživel-
níci, kteří ke svému rozmnožování potřebují
vlhké prostředí. Dobrým příkladem je velešo-
vické biocentrum s rozsáhlým mokřadem, kde
členové ČSOP Rousínov s oblibou kroužkují
ptáky. Byli jsme mile překvapeni, když v sítích
uvízlo hned 6 rákosníků proužkovaných, kteří
žijí svůj skrytý život v hustém rákosí. Na jižní
Moravě je tento druh celkem běžný, ale na
Rousínovsku stále chyběl. Je výlučně tažným
druhem, během srpna a září odlétá do svých zi-
movišť v tropické Africe a dále pak na jih až po
Kapské Město, které je vzdáleno 9000 km.

Ale mokřady u Velešovic hostí i další ptáky,
jako jsou čejka chocholatá, konipas luční, beka-
sina otavní, volavka popelavá apod. Jiří Bartl

V tomto roce slaví letečtí modeláři již 65 let od
svého založení. Bylo to v roce 1945, několik mě-
síců po válce, kdy byl v Rousínově založen
Aeroklub, při kterém vedle plachtařů začali praco-
vat i letečtí modeláři. Prvním vedoucím leteckých
modelářů byl tenkrát Radek Lukášek, který se do
roku 1950 sám věnoval leteckému modelářství
a kreslil nám bezmotorové modely. Do prvního
modelářského kroužku chodili Jan Helleport,
Zdeněk Darebník, Alois Trnečka, Antonín Čal-
kovský, Karel  Šulc, Jarek Novák, Jiří Nohel,
Vítězslav Nohel a já a ještě mnoho dalších. V roce
1947 začal Radek studovat vysokou školu, takže
na modelařinu již neměl moc času, přesto mě ni-
kdy neodmítl a vždy mi rád poradil co a jak mám
na nových modelech udělat. Před první celostátní
soutěží, která byla v Brně na letišti Medlánky, mi
Radek nakreslil a spočítal model větroně, se kte-
rým jsem získal bronzovou medaili, a přitom cel-
kem soutěžilo 225 modelářů z celé Českosloven-
ské republiky. Model tenkrát uletěl z Medlánek až
do Ořechova (20 km), což byl tenkrát českoslo-

Modelářská
výstava v Křenovicích

Model klub Křenovice pořádá 30. a 31. října v sále MKS na Václavské
ulici 3. ročník modelářské výstavy Se soutěží O ZLATÝ KŘEN.

Soutěžit se bude v devíti kategoriích. Přejímka modelů: pátek 29. 10.
18–20 h, sobota 30. 10. 9–10 h. Součástí výstavy bude vzpomínka na na-
šeho rodáka Otakara Černého navigátora radiotelegrafisty 311. squadro-
ny vyznamenaného Řádem Bílého lva.

Výstava bude přístupná pro veřejnost v sobotu od 10 do18 h a v neděli
od 9 do 16 h. Vstupné dobrovolné. Srdečně Vás všechny zvou

modeláři z Křenovic

OS sociálních a finančních poraden ČR ve
spolupráci s Unií seniorů a Svazem Důchodců
ČR zahajuje bezplatnou sociálně-finanční po-
radnu pro držitele průkazů ZTP, ZTP/P, TP, seni-
ory, sociálně slabší rodiny, rodiny s dětmi, neza-
městnané a ostatní klienty. 

Nabízejí informace a pomoc při sjednávání

Memoriál Ing. Lukáška
venský rekord. Poctivý nálezce model odevzdal
na četnickou stanici, kde jsem si ho vyzvedl. Na
modelu jsem měl uvedenu svoji adresu.

Na počest zakládajícího člena uspořádal
Aeroklub již třetí ročník Memoriálu Ing. Lukáška
(zemřel 23. 8. 2007). Modeláři se sešli 8. září na
soutěži halových modelů, aby uctili památku prv-
ního vedoucího leteckých modelářů v Rousínově.
Soutěž byla v sále spolku Svornost a zvítězil nej-
mladší náš člen Jenda Straka, druhý byl Dan
Winkler, třetí Martin Straka, čtvrtý Jakub Doležal
a pátý Pavel Novák. Alois Šild

se jim v nových sedačkách dobře sedí. Do vyří-
zení dotace, provedení výběrového řízení, ad-
ministrování projektu a dalšího „papírování“
kolem se aktivně zapojili členové výboru oddí-
lu kopané. Teď je přáním všech, aby se podařilo
sehnat peníze na opravu i druhé poloviny tribu-
ny.

Zveme všechny občany Rousínova – přijďte
se podívat na fotbalový stadion v Rousínově
v kterýkoliv den. Je zde příjemné posezení a po-
řád živo. Na stadionu v týdnu trénuje 9 družstev
kopané od nejmladší přípravky po A-mužstvo,
v sobotu a v neděli se hrají zápasy. Stadion vy-
hledávají k setkávání i rodiče s malými dětmi,
protože jsou zde děti v bezpečí a mohou si zde
pohrát. A všichni zde mají možnost občerstvení. 

Ludmila Havlíčková
předsedkyně TJ FRAMOZ Rousínov

Polovina tribuny září novotou

Neplaťte víc, než je nutné
všech druhů pojištění, pomoc při výběru doda-
vatele plynu a el. energie, nabídku pracovních
příležitostí v poradnách OSSAFP ČR, spoluprá-
ci s právní poradnou, sociální poradnou, porad-
nou pro nájemníky a spotřebitele aj.

Info a dotazy: tel: 724 564 070, 518 324 194,
e-mail: financniporadna@seznam.cz

Slavkov u Brna, Za Branou 279

• koberce (metrové i kusové)

• PVC
• přírodní linoleum
• plovoucí podlahy

DOVOZ • POKLÁDKA • KOMPLETNÍ SERVIS

OTEVŘENO:
po–pá: 9–17 h

tel./fax: 544 227 555
mobil:  777 769 975

KOBERCE PVC

www.koberce-pvc.cz

Novinka! !

ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ,

SEDAČEK A MATRACÍ

PÁROU
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Největší výrobce
opravdu českých

oken

www.pramos.cz
více informací na

800 100 111

Sítě proti hmyzu, žaluzie,
vnitřní parapety ZDARMA.
Stačí si vybrat..

Pobočka Slavkov
Brněnská  642
tel: 544 220 022
e-mail: slavkov@pramos.cz

jons_inz-181x128_2010-podzim CZ_1 1 9.8.2010 18:04:04

Bučovická 325, 684 01 Slavkov u Brna
Tel.: 544 227 177, mobil: 602 758 367
Prodejní doba: Po–Pá 8–17 hod., So 8–11 hod.
www.rumpova.cz
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• Realizace staveb
• Realizace přípojek
• Odvoz, recyklace a ukládka suti
• Odvoz odpadu
• Demolice
• Terénní úpravy
• Veškeré zemní práce
• Dovoz a prodej písků, recyklátu

a stavebního materiálu
• Hutnicí technika – vibrační pěchy,

příkopové vibrační válce, sbíjecí kladiva
• Mobilní drticí a třídicí jednotka
• Smykové nakladače 3,5–4 t
• Pásové nakladače 3,5–4 t
• Traktorbagry 8–12 t
• Kolové bagry 12–20 t
• Pásové bagry 5–27 t
• Avia kontejner 3,5 t
• Renault Kerax sklopka 15 t
• Man – kontejner 15 t
• Volvo – čelní nakladač 15 t

www.demolicniprace.eu

DEMOLIâNÍ, ZEMNÍ A V¯KOPOVÉ PRÁCE
AUTODOPRAVA

Jiří Šlimar
Pavel Maršík
mobil: 608 816 835
mobil: 604 634 253
slimarj@seznam.cz
bagrymarsik@seznam.cz
Rousínov – Vyškov

areál Agrozetu
Slavkov u Brna
Čs. armády 1081
tel./fax. 544 220 816

�

• Kari sítě
• Roxory
• Ocel

pro firmy, stavebníky, občany
HUTNÍ MATERIÁL

Firma Milan Májek nabízí

Prodejní doba:
po, st 7–17 hod.
út, čt, pá7–15 hod.

604 272 975
725 397 914

TRAFOMOT
Poděbradova 77
612 00 BRNO
Tel./fax: +420 549 211 597
trafomot@trafomot.cz
www.trafomot.cz

Prodej a opravy elektromotorů
Navíjení transformátorů
Převodovky, řemenice
Frekvenční měniče
Uhlíky, kondenzátory
Opravujeme bazénová čerpadla

Příjem inzerce

inf
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Uzávěrka
pro inzerci

čtvrtek 2. 12.
do 16 hodin
(Podmínky viz

www.bmtypo.cz)




